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Den 22. juni 2021 

 

 

Hermed følger besvarelse fra ministeren for fødevarer, landbrug og fiskeri af spørgsmål nr. 1356 (Alm. 

del) fra Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg. Spørgsmålet er stillet den 6. maj 2021 efter ønske fra 

Ulla Tørnæs (V).  

 

Spørgsmål nr. 1356 

”Ministeren bedes redegøre for, hvorfor Danmark fortolker en ny EU forordning om en samlet 

dyresundhedslov således, at omkring 100.000 hesteejere fratages muligheden for frivilligt at vælge, 

hvorvidt de ønsker at udelukke deres hest fra konsum, idet alle heste fremadrettet regnes for 

produktionsdyr, der kan slagtes til konsum. Der henvises til artiklen ”Ny dyresundhedslov på vej”, 
Ridehesten.com, den 16. april 2021.” 

 

Svar 

Jeg har forelagt spørgsmålet for Fødevarestyrelsen, som oplyser følgende: 

 

”Dyr af hestefamilien betragtes i henhold til den samlede EU-lovgivning om fødevarekæden i 

udgangspunktet som dyr til fødevareproduktion og dermed som bestemt til slagtning til konsum. Uanset 

dette kan dyr af hestefamilien opdrættes og holdes med et andet formål end slagtning til konsum. 

Hesteejeren vil således selv kunne bestemme, om en hest, der rent juridisk er at betragte som bestemt 

til slagtning til konsum, i praksis skal sendes til slagtning eller aflives på anden behørig vis. Dette vil 

også være gældende efter den nye EU-gennemførelsesforordning, som træder i kraft den 19. juni 2021.” 
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